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Érkezett : 2017 FEBR 1.7,

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánunk benyújtani
a Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 . §
13 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot
vezető miniszterhez,

»Hova lett a szegényekre szánt uniós forrás?

Mennyit költöttek el eddig a még el sem indultprogramból? "

címmel. A választ írásban kérjük .

Tisztelt Miniszter Úr !

Ma már mindenki előtt egyértelmű, hogy milyen súlyos visszaéléseket követ el a kormán y
az uniós pénzek felhasználása során . Egyre inkább úgy tűnik, hogy a Rászoruló Személyeket
Támogató Operatív Program is egy pénzlenyúló projekt lett .
A legszegényebbek támogatását hívatott programcsomagnak két éve működnie kéne, de
azon kívül, hogy többször módosították az errő l szóló kormányhatározatokat, mindenféle
közbeszerzésekkel bajlódtak, lényegében semmi nem történt, pontosabban egy alprogram
részben elindult két hónapja .
Sajtóértesülések szerint a kilenc megyét magában foglaló Kelet-Magyarországon, a
késedelmesen kiírt közbeszerzési eljárás eredménytelenül zárult . Így ott a programban máig
nem kapnak egy tányér ételt sem a hajléktalanok, s a mélyszegénységben él ő gyerekek sem
jutnak hozzá az évek óta ígérgetett élelmiszercsomagokhoz .
A minisztérium januárban azt állította, hogy decemberben elindították a programot, a
valóságban szó sincs erről . A négy alprogramból ugyanis csak egyetlen elemet, a
hajléktalanok élelmezését sikerült néhány hete elkezdeni, és egyel őre ez is csak az ország
egyik felében működik. 'A mélyszegénységben élő, kisgyermeket nevel ő családok
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támogatása nemhogy országosan, de még a kiemelten rászoruló régiókban, Borsod-Abaúj -
Zemplén, Szabolcs-Szatmár-Bereg és Hajdú-Bihar megyében sem kezd ődött meg, pedig az

első körben az itt él ő tízezer rászoruló gyermeket kellene ellátni . Az ő
élelmiszercsomagjaikra ugyan már kiírták a közbeszerzési eljárást, ám az a mai napig ne m
zárult le, és a szociálisan rászoruló megváltozott munkaképesség ű emberek, valamint a
rendkívül alacsony jövedelmű idősek élelmezési programja sem tart még sehol .
Mindez azért felháborító, mert a források rendelkezésre állnának, azonban a kormán y
képtelen megoldani a problémákat és ül a pénzen . Az érintetteknek viszont nem jöv őre vagy
hónapok múlva lenne szükségük a támogatásokra, hanem most . A hajléktalan emberekne k
nem segít az, ha azt mondják, hogy majd akkor kapnak (még) egy tál ételt, ha rendben
lezajlott a közbeszerzés .
A sajtóban megjelentek szerint „a több mint kétéves késésért elképeszt ő kormányzati bakik ,
valamint a pályázati feltételek folyamatos átírása felelős. Az első pályázati kiírásban a
program előkészítői eredetileg súlyos hibát ejtettek, amely miatt a mélyszegénységben él ő ,
első gyermeküket váró édesanyák kiszorulhattak volna az élelmezésb ő l, holott eredetileg űk
a projekt egyik kiemelt célcsoportja . Ezt kijavították, ám a pályázati kiírás utána i s
átdolgozásra szorult, ezért a pályázati határidő t többször kitolták . ”

Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat :
1. Mi lett a szegényeknek szánt forrásokkal ?
2. Mennyit és mire költöttek el eddig a programból az elmúlt két év alatt? (Kérjük ,

hogy alprogramonként és feladatonként mutassák be az eddigi kiadásokat!)
3. Pontosan melyik megyében és milyen program indult el, illetve milye n

programoknak kéne már futnia?
4. Mikortól jutnak hozzá ténylegesen az érintett célcsoportok a támogatásokhoz?
5. Pontosan milyen mechanizmus révén választották ki a célcsoport érintet t

tagjait? Ezzel kapcsolatban volt-e uniós vagy más elő írás esetleg ebben,teljesen
szabad kezet kapott a magyar kormány ?

6. Miként maradhattak ki a mélyszegénységben élő gyermekes szülők az
élelmezésből, ha ők az egyik célcsoport ?

7. Ki a felelős a téves pályázati kiírásokért és a program elindulásának késéséért?
8. Lesz-e felelősségre vonás a késedelem miatt ?

Várjuk megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2017 . február 17 .

Bangóné Borbély Ildikó
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